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Svar på fråga 2024/25:1230 av Martina Johansson (C) 
Skyddsjakt på varg 

Martina Johansson har frågat mig när det förenklade regelverket 

i EU kommer att synas i Sverige och Sörmland så att 

vargattackerna blir färre. 

Ändringen av vargens skyddsstatus i art- och habitatdirektivet 

har antagits den 5 juni och träder i kraft i slutet på juni. Det är 

en stor och viktig förändring i vargfrågan som regeringen har 

varit med och drivit fram. Det har vi gjort för att ge Sverige 

större handlingsfrihet i vargförvaltningen. På regional nivå ska 

ändringen leda till att man på ett effektivare sätt kan hantera 

problem som uppstår på grund av vargförekomst.  

För att möta den negativa påverkan av varg som man upplever 

lokalt och regionalt så avser regeringen också sänka det 

nationella referensvärdet för vargstammen. På regional nivå 

innebär det att tätheten av vargrevir kan minskas där behoven 

för det är som störst. 
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Regeringen verkar för att minska vargstammen och enligt det 

senaste inventeringsresultatet, som kom den 2 juni, har 

vargstammen minskat för tredje året i rad. Vi ser framför oss att 

fortsatt minskning kan ske i samband med nästa licensjakt. 

Regeringen har dessutom tidigare uppdragit åt Naturvårdsverket 

att uppdatera riktlinjerna för beslut om skyddsjakt på varg. I de 

nya riktlinjerna sänktes nivån för när skyddsjakt kan beviljas 

efter angrepp på får, get och hund. Regeringen vill se att de 

verktyg som finns för att förhindra allvarlig skada på till exempel 

tamdjur är så bra anpassade som möjligt för att uppfylla sitt 

syfte effektivt. 

Stockholm den 11 juni 2025 
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